
Komisia pre kultúru Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava - Staré Mesto 
záznam 9/2015, z 23. 11. 2015, 17.00 h, Staromestské centrum kultúry a vzdelávania, 
Ventúrska 9 

Prítomní členovia komisie: MUDr. Halka Ležovičová, Soňa Párnická, PhDr. Štefan Holčík, 
MUDr. Peter Osuský, CSc„ Ing. Kristián Straka, Mgr. Vladimír Palko, 
Ing. Matej Vagač 
Neprítomní členovia komisie: Doc. Mgr. art. Štefan Bučko 
Hostia: Mgr. Ľubica Janegová, JUDr. Zuzana Čierniková, JUDr. Mária Barátiová, Ing. Július 
Papán, Ing. arch. Ľubomír Boháč, Ing. Viliam Denko 

Novembrové zasadnutie Komisie pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti 
Bratislava-Staré Mesto, otvorila predsedníčka komisie MUDr. Halka Ležovičová 

a oboznámila prítomných s programom: 

1. Návrh rozpočtu na roky 2016 - 2018 pre oddelenie kultúry a kultúrne zariadenia 

2. Návrh rozpočtu na roky 2016-2018 pre Staromestskú knižnicu 

3. Návrh VZN o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb na území 
mestskej časti Bratislava-Staré Mesto 

4. Návrh VZN o miestnej dani za užívanie verejného priestranstva na území mestskej časti 
Bratislava-Staré Mesto 

5. Návrh VZN o miestnej dani za vjazd a zotrvanie motorového vozidla v historickej časti 
mesta na území mestskej časti Bratislava-Staré Mesto 

6. Rôzne 

1. Návrh rozpočtu na roky 2016 - 2018 pre oddelenie kultúry a kultúrne zariadenia 

Vedúci ekonomického oddelenia Ing. Július Papán, informoval prítomných, že rozpočet na 
rok 2016 je postavený podľa momentálne skutočných príjmov. Podnikajú sa kroky, aby 
mestská časť dostala viac peňazí z daňových príjmov a predpokladá tak, potom možnosť 
výdavky prideliť jednotlivým oddeleniam priaznivejšie. 
Vedúca oddelenia kultúry Mgr. Ľubica Janegová, zisťovala situáciu s rozpočtom na kultúrne 
aktivity iv iných bratislavských mestských častiach a nepotešilo ju zistenie, že Vrakuňa má 
rozpočtovanú väčšiu sumu na výdavky za kultúrne aktivity ako mestská časť Bratislava-Staré 
Mesto. 
Ing. Július Papán upozornil, že do výdavkov kultúry je potrebné zahrnúť i Pisztoryho palác, 
ktorého rekonštrukcia bude prebiehať iv roku 2016. 
Mgr. Ľubica Janegová uviedla, že reálne, tak ako je teraz nastavený rozpočet je navýšenie vo 
výške 12 000€, nakoľko pridelených 4 000€ k realizácií programov pre jubilantov je 
prevedených zo sociálneho oddelenia. Skutočná potreba navýšenia je aspoň o 30 000€, 
+ 10 000€ na OON, + 1 O 000€ programy a + 1 O 000€ interiérové vybavenie. Havarijný stav 
pretrváva na zariadeniach Zichyho palác a Gaštanová, kde už sú nevyhovujúce strechy, 
jednak pretekajú a aj nebezpečne padá krytina. Upozornila i na iný paradox a to, že výdavky 



na program sobášov a iných občianskych obradov idú z rozpočtu kultúry, ale príjem z týchto 
aktivít sa vedie na inom účte. 
Pani predsedníčka MUDr. Halka Ležovičová požiadala vedúcu oddelenia kultúry, predložiť 
na decembrové rokovanie Komisie pre kultúru rozpísaný rozpočet podľa výdavkových 
položiek a za jednotlivé zariadenia v súlade so schváleným rozpočtom. 
Poslanec Ing. Matej Vagač, požiadal o predloženie sumáru výdavkov za Františkánske 
námestie na decembrové rokovanie Komisie pre kultúru. 
Komisia pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto berie na 
vedomie Návrh rozpočtu na roky 2016 - 2018 pre oddelenie kultúry a kultúrne zariadenia. 

2. Návrh rozpočtu na roky 2016 -2018 pre Staromestskú knižnicu 

Staromestská knižnica dodala podklady k Návrhu rozpočtu i s odôvodnením výpočtu výšky 
poplatku za registráciu nových členov v elektronickej podobe pred rokovaním komisie. 
Komisia pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto berie na 
vedomie Návrh rozpočtu na roky 2016 - 2018 pre Staromestskú knižnicu. 

3. Návrh VZN o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb na území 
mestskej časti Bratislava-Staré Mesto 

K tomuto bodu programu podal bližšie informácie zástupca starostu Ing. arch. Ľubomír 
Boháč. Vysvetlil, že snahou predkladaného Návrhu VZN je nájsť spravodlivé riešenie, 
nakoľko prokuratúra namietala súčasnému VZN, že platná právna úprava neumožňuje 
mestskej časti, aby rozhodovala individuálnym právnym aktom o osobitnej a taktiež o 
jednorazovej osobitnej prevádzkovej dobe, či jednorazovom čase predaja alebo prevádzky 
služieb u konkrétneho podnikateľa a to ani pri riešení ojedinelých výnimiek zo štandardného 
stavu. Právny poriadok umožňuje obci (mestskej časti) v rámci originálnej samosprávnej 
kompetencie upraviť pravidlá času prevádzky služieb, avšak len vo forme všeobecne 
záväzného nariadenia prijatého obecným (miestnym) zastupiteľstvom, a to takým spôsobom, 
že určí všeobecné pravidlá adresované neurčitému počtu subjektov bez toho, aby zakladalo 
orgánom obce (mestskej časti) právomoc rozhodovať v danej súvislosti o konkrétnych 
právach a povinnostiach fyzických alebo právnických osôb formou individuálneho právneho 
aktu. 

Navrhované znenie VZN nemá zásadný organizačný dosah. O prevádzkovej dobe 
prevádzkarní a exteriérových sedení sa naďalej nebude rozhodovať individuálne v správnom 
konaní, ale návrh VZN ustanovuje výlučne ohlasovací režim v rámci limitov ustanovených 
všeobecne záväzným nariadením. Limitami sa myslí vytvorenie prevádzkových zón služieb 
v rámci Starého Mesta s vopred určenými časmi prevádzkovej doby, ktoré vychádzajú 
z doterajšej praxe. Zóna 1 bude mať možnosť otvorené PO, ŠT, NE - 8.00 - 24.00 h, PI, SO -
8.00 - 02.00 h, PO, NE - 8.00 - 24.00 h terasa, zóna 2 PO, ŠT, NE- 8.00 - 23.00 h, PI, S0-
8.00 - 24.00 h, PO, NE - 8.00 - 23 .00 h terasa, zóna 3 PO, NE - 8.00 - 22.00 h, PO, NE -
8.00 - 22.00 h terasa, podzemné prevádzky PO, NE - 8.00 - 05.00 hod. Myslia sa časy bez 
hudobnej produkcie. 

Predsedníčka MUDr. Halka Ležovičová vidí problém v hraniciach zonácie, najmä ich 
prelínanie a prenášanie hluku medzi nimi. 
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Poslanec MUDr. Peter Osuský, CSc. si myslí, že všetci podnikatelia v Starom Meste majú 
právo na rovnaké podmienky a bude hlasovať proti prijatiu tohto VZN. 
Poslanec Ing. Matej Vagač podporí zonáciu. 
Poslanec Mgr. Vladimír Palko sa zaujímal, prečo sa nerobí rozdiel medzi administratívnou 
a obytnou budovou. Poslanec PhDr. Štefan Holčík vysvetlil, že takéto delenie nemá praktický 
význam. 
Komisia pre kultúru berie na vedomie Návrh VZN o pravidlách času predaja v obchode a času 
prevádzky služieb na území mestskej časti Bratislava-Staré Mesto. 

4. Návrh VZN o miestnej dani za užívanie verejného priestranstva na území mestskej 
časti Bratislava-Staré Mesto 

JUDr. Mária Barátiová, podala ústne doplňujúce informácie k elektronicky doručenému 
materiálu členom Komisie pre kultúru. 
S účinnosťou od 1.1.2016 sa navrhuje upraviť tieto sadzby daní za užívanie verejného 
priestranstva: 

V § 2 písm. p) sa upresňuje o aké informačné zariadenia ide, a vkladá sa ďalšie písmeno q) 
v ktorom je upravený ďalší spôsob osobitného užívania verejného priestranstva. 

V§ 3 písm. 

b) 0,50 eura za ambulantný predaj na Poľnej ulici, 
c) sa vypúšťa, na základe čoho za ambulantný predaj má byt' jednotná sadzba 1,00 

euro podľa písmena a) bez ohľadu na to, či ide o stánkový alebo pultový predaj, 
preto sa v písmene a) vypúšťa slovo „stánkového", 

d) sa mení na písmeno c) a sadzba dane sa navrhuje vo výške 2,00 eurá za 
exteriérové sedenie v pešej zóne, 

e) sa mení na písmeno d) a sadzba dane sa navrhuje vo výške 1,00 euro za 
exteriérové sedenie mimo pešej zóny, 

n) sa mení na písmenom) a sadzba dane sa navrhuje vo výške 10,00 eur za 
umiestnenie zariadenia poskytujúceho výlučne informácie o kultúrnych, 
spoločenských a športových podujatiach, 

p) sa mení na písmeno o) a sadzba dane sa navrhuje vo výške 10,00 eur za 
umiestnenie skládky, 

t) 0,20 eura za umiestnenie kontajnera na použité šatstvo, obuv a hračky - ide 
o novovytvorenú sadzbu, pretože na komunikáciách alebo verejných 
priestranstvách v správe mestskej časti Bratislava-Staré Mesto doposiaľ neboli 
umiestnené takéto zariadenia. Výhodou ich umiestnenia v blízkosti ostatných 
zberných nádob na komunálny odpad je dôslednejšie separovanie domáceho 
odpadu, pričom obnosené šatstvo sa dá ďalej použiť na ďalší predaj, na charitu, 
ale aj v automobilovom priemysle. 

Upúšťa sa o zvýhodnenie -20% poplatku prevádzkam, ktoré majú nefajčiarsku terasu. 
Poslanec Ing. Kristián Straka informoval o svojom postrehu, že sa v lete fajči lo i na terase, 
ktorá bola súčasťou cukrárne. 
Poslanec Ing. Matej Vagač sa zaujímal, akým kľúčom sa prišlo na 100% navýšenie poplatku 
za terasy. Poslanci MUDr. Peter Osuský, CSc. a Mgr. Vladimír Palko sa pozastavili nad 
výrazným zvýšením poplatku za reklamné zariadenie. 
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Komisia pre kultúru berie na vedomie predložený Návrh VZN o miestnej dani za užívanie 
verejného priestranstva na území mestskej časti Bratislava-Staré Mesto. 

5. Návrh VZN o miestnej dani za vjazd a zotrvanie motorového vozidla v historickej 
časti mesta na území mestskej časti Bratislava-Staré Mesto 

JUDr. Mária Barátiová, i k tomuto návrhu podala ústne doplňujúce informácie členom 
Komisie pre kultúru. 

Predmetom dane nie je vjazd a zotrvanie motorového vozidla v historickej časti mesta pri 
činnostiach spojených s ochranou zdravia, majetku a verejného poriadku. Zdaňovacím 
obdobím je každý aj začatý deň alebo kalendárny rok. Sadzba dane je za motorové vozidlo 
a každý aj začatý deň vjazdu a zotrvania v historickej časti mesta. 
Zmeny, ktoré namietali členovia Komisie pre kultúru sú v§ 4,bod h: 
§ 4, bod h) 20,00 eur za motorové vozidlo prepravujúce účastníkov sobášneho obradu, 
(pre jedno motorové vozidlo na jeden obrad) 

V diskusii poslanci navrhli zmenu v tomto bode, za poplatok 20.00€ pre 2 vozidlá na jeden 
obrad. 

UZNESENIE 53/2015 

Komisia pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava- Staré Mesto odporúča 
miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schváliť § 4, bod h) v 
Návrhu VZN o miestnej dani za vjazd a zotrvanie motorového vozidla v historickej časti 
mesta na území mestskej časti Bratislava-Staré Mesto v predloženom znení. 
Hlasovali: 7 
hlasovanie za:O proti: 7 zdržal sa: O 

Komisia pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto 
neodporúča miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schváliť § 4, 
bod h) v Návrhu VZN o miestnej dani za vjazd a zotrvanie motorového vozidla v historickej 
časti mesta na území mestskej časti Bratislava-Staré Mesto v predloženom znení, ale v znení: 
20,00 eur za motorové vozidlo prepravujúce účastníkov sobášneho obradu, (pre dve 
motorové vozidlá na jeden obrad). 

Zmenu poslanci navrhli i v predloženom znení §4, bodu i: 
§4, bod i) 5,00 eur za motorové vozidlo prepravujúce účastníkov krstu a privítania dieťaťa, 
(pre jedno motorové vozidlo na jeden obrad). 

UZNESENIE 54/2015 

Komisia pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava- Staré Mesto odporúča 
miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schváliť § 4, bod i) v Návrhu 
VZN o miestnej dani za užívanie verejného priestranstva na území mestskej časti Bratislava
Staré Mesto v predloženom znení. 
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Hlasovali: 7 
hlasovanie za: O proti: 7 zdržal sa: O 

Komisia pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava- Staré Mesto 
neodporúča miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schváliť § 4, 
bod i) v Návrhu VZN o miestnej dani za vjazd a zotrvanie motorového vozidla v historickej 
časti mesta na území mestskej časti Bratislava-Staré Mesto v predloženom znení, ale 
navrhuje znenie: 10,00 eur za motorové vozidlo prepravujúce účastníkov krstu 
a privítania dieťaťa, (pre dve motorové vozidlá na jeden obrad). 

6. Rôzne 

V rôznom predsedníčka Komisie pre kultúru MUDr. Halka Ležovičová vyslovila 
nespokojnosť s distribúciou Staromestských novín. Nemáva ich doručené ani na domácej 
adrese a ani v Nemocnici U milosrdných bratov. Ostatní poslanci podali informáciu 
o nedodávaní Staromestských novín aj v iných lokalitách. Nevie či sa realizuje menší náklad 
ako v minulosti, alebo nie je dobre zostavený distribučný zoznam. Žiada starostu o nápravu. 

Poslanec PhDr. Štefan Holčík oznámil, že pripravuje prehľad názvov ulíc starého územia 
zaniknutého Zuckermandlu a reálnosť návratu k pomenovaniu ulíc v novovytvorenom. 

Na záver predsedníčka Komisie pre kultúru MUDr. Halka Ležovičová poďakovala 

prítomným za účasť na novembrovom rokovaní a zároveň oznámila, že decembrové stretnutie 
bude 14 . 12. 2015, o 17.00 hod. v klubovni Zichyho paláca, Ventúrska 9. 

Zapísala: Mgr. Beata Tarjányiová 
V Bratislave 23. novembra 2015 
Ukončenie o 19.30 h 

MUDr. Halka Ležovičová 
predsední~vka K misie pre kultúru 
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